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Miljö- och hälsoskyddsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2015-03-18, § 21 

 

   
 

 Tid Onsdagen den 18 mars 2015 kl 17.00 – 19.30 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska Nämndhuset 
   

 Justerat Tisdagen den 24 mars 2015 

  

 

Katarina Luhr Lars Jilmstad 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden  

 

Maria Östberg Svanelind (S) 

Mattias Vepsä (S) 

Mervi Mäkinen Andersson (S) 

Måns Lönnroth (S) 

Roger Orwén (MP)  

Lars Jilmstad (M)  

Christoffer Järkeborn (M) 

Torbjörn Erbe (M) 

Joar Forssell (FP)  

   

 
Tjänstgörande ersättare: 

Märta Martin Åkesson (C) för Jonas Naddebo (C) 

Fredrik Pettersson (S) för Rikard Warlenius (V) 

John Myhrman (M) för Helena Ljungberg (M) 

 

 
Ersättare: 

Ellinor Rindevall (S) §§ 9-24 

Maria Sävström (MP) §§ 1-12 

Alicja Lindell (M) 

Ola J Hedin (FP) 

  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Håkan Andersson, Per Enarsson, 

Monika Gerdhem, Jenny Holmberg, Anna Isberg, Karin Kuttainen, Örjan 

Lönngren, Magnus Sannebro, Daniel Selin, Jan-Ulric Sjögren, Maria 

Svanholm, Stina Thörnelöf, Emily Tjäder, Malin Täppefur samt 

borgarrådssekreteraren Ida Mohlander. 
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Avbryta projekt muddring för strandbad i Fagersjöviken 
Dnr 2014-7270 
 
Beslut  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt förslag från 

ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) och Maria Östberg Svanelind 

m.fl. (S): 

 

1       Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att hemställa att 

kommunstyrelsen godkänner att arbetet med att anlägga nytt 

strandbad vid Fagersjö avbryts.  

  

2       Miljö- och hälsoskyddsnämnden uppdrar åt 

miljöförvaltningen att återkomma med en redovisning av 

Huddinge kommuns föreslagna åtgärder uppströms 

Magelungen. 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden får i uppdrag att i samverkan 

med exploateringsnämnden utreda och genomföra 

vegetationsklippning  i Fagersjöviken.  

 

Mellan åren 1993 och 2006 genomförde Stockholm Vatten 

årligen vegetationsklippning av Fagersjöviken. Klippningen 

avbröts på grund av att den inte gav någon bestående 

minskning av vegetationen. Enligt muntlig uppgift från 

Stockholm Vatten medförde eventuellt klippningen att 

växligheten spred sig ytterligare.  

  

I och med att kommunfullmäktige antagit en handlingsplan 

för god vattenstatus för Stockholms vattenförekomster 

kommer ett lokalt åtgärdsprogram för hela Magelungen att tas 

fram. Detta för att skapa en långsiktigt hållbar vattenkvalitet i 

sjön. I programmet bör även ingå att ta fram åtgärder på hur 

tillväxten av vegetation ska stävjas. Troligtvis kommer det ta 

tid att uppnå en långsiktigt hållbar effekt. För att dessförinnan 

säkerställa rekreationsvärdena i viken, anser vi att 

exploateringsnämnden i samverkan med miljö- och 

hälsoskyddsnämnden bör få i uppdrag att utreda och 

genomföra vegetationsklippning i Fagersjöviken. Detta 

eftersom miljö- och hälsoskyddsnämnden har kunskap om hur 

risken för växtspridning kan minimeras. 

 

Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens och exploateringskontorets gemensamma 

tjänsteutlåtande från den 18 februari 2015. I tjänsteutlåtandet 

föreslås att nämnden beslutar att: 

 

1  Hemställa att kommunstyrelsen godkänner att arbetet med att 
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anlägga nytt strandbad vid Fagersjö avbryts. 

2  Uppdra åt förvaltningen att återkomma med en redovisning av 

Huddinge kommuns föreslagna åtgärder uppströms 

Magelungen. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1)  Ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) och Maria Östberg 

Svanelind m.fl. (S) föreslår (se beslutet). 

 

2) Lars Jilmstad m.fl. (M), Joar Forssell (FP) och Märta Martin 

 Åkesson (C) föreslår att nämnden beslutar enligt 

 förvaltningarnas gemensamma förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från Katarina Luhr m.fl. 

(MP) och Maria Östberg Svanelind m.fl. (S). 

 
Reservation 

Lars Jilmstad m.fl. (M) och Joar Forssell (FP) och Märta Martin 

Åkesson (C) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 

förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Lars Jilmstad m.fl. (M), Joar Forssell 

(FP) och Märta Martin Åkesson (C) enligt följande:  

 

Staden har, under olika majoritetsstyren, återkommande 

deklarerat att Magelungen, särskilt dess sydvästra del – 

Fagersjöviken – ska restaureras. Under ett par decenniers tid 

har kommunfullmäktige uttryckt ungefär samma sak som det 

står i budgeten för 2015, nämligen ”att projektet att restaurera 

sjön Magelungen fortskrider”. Ett antal föreningar såsom 

Magelungens vänner och Föreningen Fagersjö Trädgårdsstad, 

har under lång tid verkat för att förbättringar ska komma till 

stånd. Det är onekligen dags att göra verklighet av detta. 

 

För detta ändamål har Allianspartierna, i våra respektive 

budgetreservationer i kommunfullmäktige, avsatt medel. 

Lösningen för Fagersjöviken är dock inte att få ett strandbad 

och muddring av någon eller några hektar sjöbotten, utan ett 

helhetsgrepp för restaureringen av Magelungen. Att avbryta 

muddringsprojektet i avvaktan på en sådan helhetslösning 

tillsammans med Huddinge kommun är klok 

resursanvändning.  

 

Samtidigt bör ett stopp för muddringsprojektet förenas med 
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en tydlig åtgärdsplan som faktiskt kan komma till stånd. Trots 

att muddringsprojektet löpt under flera år återstår fortfarande 

ett antal frågor som ännu inte är utredda. Nu riskerar 

åtgärderna skjutas upp ytterligare i avvaktan på att samverkan 

med Huddinge kommun utformas. 

 

Det är synnerligen angeläget att dessa frågor skyndsamt 

utreds så att restaureringen av Magelungen kan genomföras, 

och om möjligt även ett strandbad anläggas. Mot den 

bakgrunden kommer vi att följa utvecklingen noga och begära 

att förvaltningen rapporterar hur samverkan och diskussioner 

med Huddinge kommun fortgår. 

 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Jenny Holmberg 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________  

 


